
Protokół Nr 18/2012 
z posiedzenia XVIII Sesji Rady Gminy Obryte 

z dnia  05  czerwca   2012 roku 
 
 
Rozpoczęcie posiedzenia – godz. 13.07. 
 

Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XVII posiedzenia Sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy, w tym ocena przygotowania i 

zaawansowania realizacji  inwestycji na terenie gminy. 
6. Ocena stanu porządku publicznego i bezpieczeństwa publicznego. 
7. Informacja z wykorzystania środków unijnych w zakresie rolnictwa. 
8.   Ocena działalności OPS w Obrytem. 
9. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Obryte  za 2011 rok 
a) wystąpienie Wójta Gminy, 
b) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie w sprawie wydania opinii o 
przedłożonym przez Wójta Gminy Obryte  sprawozdaniu z wykonania 
budżetu za 2011 rok, 

c) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Obryte, 

d) przedstawienie uchwały Składu orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie w sprawie zaopiniowania wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Obryte  w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Obryte, 

e) dyskusja, stanowiska Komisji stałych  Rady Gminy na temat 
rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2011 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2011 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Obryte absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Obryte na 
      2012 r. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej    
      Gminy Obryte . 
14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu   
       zagospodarowania Przestrzennego Gminy Obryte dotyczącego działki nr  
       2088 położonej we wsi Tocznabiel stanowiącej własność  Skarbu  

 Państwa w zarządzie Państwowego Gospodarstwa Leśnego Nadleśnictwa  
 Pułtusk. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany nazwy 
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       miejscowości Zambski Stare na nazwę Stare Zambski w obrębie 23 – Stare  
       Zambski. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
       najmu lokalu użytkowego znajdującego się w budynku Remizy Strażackiej   
       w Psarach stanowiącego własność Gminy. 
17.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla  
       członków Ochotniczych Straży Pożarnych  z terenu gminy Obryte za udział 
       w działaniach i szkoleniach pożarniczych. 

      18.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli  
       i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 
       Gminę Obryte. 
19.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół podstawowych 
       i gimnazjów prowadzonych przez Gminę Obryte oraz określenia granic ich  
       obwodów. 

      20.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu funduszu zdrowotnego 
       dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych 
       przez Gminę Obryte. 
21.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania  
       opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia  
       nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie  
       będzie przyznawane w 2012 r. , a także określenia planu dofinansowania 
       form doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach  
       i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Obryte. 
22.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Statutu Ośrodka 
       Pomocy Społecznej w Obrytem. 
23.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVII/97/2012 z dnia 30 marca  
       2012 w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu systemowego  
       finansowanego ze środków Unii Europejskiej. 
24.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
25.  Wolne wnioski i informacje. 
26.  Zakończenie obrad. 

 
Ad. 1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad . 
 
Otwarcia posiedzenia XVIII Sesji Rady Gminy  dokonał Pan Krzysztof Oleksa –  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy  Obryte. Powitał wszystkich obecnych na 
posiedzeniu .Następnie Wiceprzewodniczący Rady  Gminy stwierdził 
prawomocność obrad. Wg listy obecności obecnych jest 14 radnych, co stanowi 
quorum do podejmowania decyzji i uchwał. Lista obecności stanowi załącznik do 
protokołu. 
P.Wiceprzew.RG – kilka dni temu odszedł od nas nasz kolega radny a zarazem 
Przewodniczący Rady Gminy Obryte - Tadeusz Czyż. Proponuję, ażeby minutą ciszy 
uczcić jego pamięć . 
 
Następnie wszyscy zebrani na posiedzeniu Sesji minutą ciszy uczcili pamięć ś.p. 
Tadeusza Czyża. 
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Ad.2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

P.Wiceprzew.RG – porządek obrad wszyscy radni otrzymali. Proszę o zgłaszanie 
uwag lub zmian do proponowanego porządku obrad . 
Uwag ani propozycji zmian nie zgłoszono. 
Za przyjęciem porządku  obrad  głosowało 14 radnych (100% obecnych). 
Porządek obrad został przyjęty. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu z  XVII posiedzenia Sesji. 
 

P.Przew.RG – protokół z XVII  posiedzenia Sesji był wyłożony  do wglądu.  
Uwag nie wniesiono. 
Za przyjęciem protokołu z  XVII   posiedzenia Sesji  głosowało 14 radnych (100% 
obecnych). 
Protokół z XVII  posiedzenia Sesji Rady Gminy został przyjęty . 
 

Ad.4. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Łojek – sprawa przyczółku na przepuście k. Pana Zadrożnego i przepuście w 
kasztach w Sokołowie - trzeba naprawić, samochód żwiru by się przydał w 
Sokołowie Parcele (tzw. Góry) oraz na drogę łącząca Sokołowo Włośc. i Sokołowo 
Parcele k. Pana Kozłowskiego– 2 transporty gruzu. Poza tym chciałem zgłosić, że 
dach na szkole w Sokołowie Włościańskim przy kominie jest cały brązowy, nie 
wiem, czy to lato wytrzyma. 
 
Ad.5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy, w tym ocena przygotowania         
i zaawansowania realizacji  inwestycji na terenie gminy. 
 

P.Wiceprzew.RG udzielił głosu Panu Wójtowi. 
P.Wójt – Szanowni Państwo! W pierwszej części przedstawię krótkie sprawozdanie 
za rok 2011 oraz przedsięwzięcia i zamierzenia na rok 2012. Po przejęciu Urzędu 
zapoznałem się z całą sytuacją finansową gminy, gdzie dochody się przedstawiały w 
granicach 13.934.000 zł a wydatki 13.611.000 zł, jak również ze sprawami 
administracyjnymi. Zadłużenie gminy wtedy wynosiło 5.195.800 zł plus odsetki ok. 
350.000 zł. Największy udział w wydatkach to wydatki na oświatę (51,3%), co było 
najbardziej niepokojące. W I półroczu 2011 roku przeprowadzone były w gminie 3 
zewnętrzne kontrole przez Regionalną Izbę Obrachunkową, Mazowiecki Urząd 
Wojewódzki i Państwową Inspekcję Pracy, które przybliżyły nam całokształt 
prowadzenia gminy. Wnioski, które były wyciągnięte z tych kontroli , bardzo mi 
pomogły. Kilka zadań było prowadzonych niewłaściwie, pewne zadania były nie 
prowadzone w ogóle, musieliśmy usuwać te zalecenia . Nie były prowadzone 
sprawy BHP dla pracowników gospodarczych i obsługi, musiałem wypłacić 
ekwiwalent bieżący i za 3 lata wstecz tym pracownikom, były niewłaściwie 
wykorzystywane środki z funduszu świadczeń socjalnych , nie był opracowany na 
2010 rok i lata następne wieloletni program gospodarowania zasobem 
mieszkaniowym gminy oraz zasad wynajmowania lokali , błędnie były zawierane 
umowy z oferentami. W operacjach księgowych były wydatkowane środki, które nie 
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były wcześniej zaplanowane na poszczególnych paragrafach. Nieprawidłowości były 
również w wydawaniu zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych i na 
prowadzenie działalności gospodarczej. W miesiącach I-II 2011 roku odbywały się 
wybory sołtysów w poszczególnych sołectwach , poza tym odbywały się również 
zebrania strażackie. Mieszkańcy wsi mogli jakieś uwagi czy też spostrzeżenia 
zgłaszać na tych zebraniach. Występowało zagrożenie powodziowe, szczególnie w 
rejonie nadnarwiańskim w miejscowości Rowy i w przysiółku Zimna Woda. 
Wprowadziłem dyżury, często odwiedzaliśmy tych mieszkańców, wyznaczyliśmy 
miejsca na ewentualną ewakuację mieszkańców i zwierząt, jak również woda 
zniszczyła drogę. Musieliśmy ją naprawić, pomagali nam w tym zainteresowani 
działkowicze. Wysoki poziom wód dał o sobie znać na terenie całej gminy. Od 1999 
r. nie działały spółki wodne, więc przepusty były niedrożne, rowy pozarastały a 
poziom wód gruntowych był wysoki. Były więc interwencje rolników, żeby ten stan 
rzeczy poprawić. W roku 2011 zamontowaliśmy 30 przepustów. Cały ciężar pomocy 
rolnikom spadł na gminę. W tym roku już ok. 7 przepustów wymieniliśmy. Nie było 
ogłoszonego przetargu na odśnieżanie, na wydawanie decyzji o warunkach 
zabudowy. W m-cu maju przystąpiliśmy do realizacji funduszu sołeckiego, 
ogłosiliśmy przetarg na dostarczanie żwiru i w ramach funduszu sołeckiego były 
wykonane  zadania za kwotę 203.000 zł, w tym na zakup żwiru było przeznaczone 
117.000 zł. 
Przejęliśmy teren po byłym SKR-ze, dokończyliśmy sprawę wykupu gruntu pod 
drogi gminne, przejęliśmy teren po dawnym Posterunku Policji w Obrytem, 
uregulowaliśmy sprawę w Sokołowie Parcele, działkę w Tocznabieli przejęliśmy     i 
w Obrytem przejęliśmy działkę za WDK-iem. Uporządkowaliśmy teren po Lecznicy 
Weterynaryjnej , zgruzowaliśmy te budynki i wykorzystujemy ten gruz na naprawę 
dróg gminnych. Z 58 gospodarstw został zutylizowany eternit, gdzie uzyskaliśmy z 
WFOŚ dofinansowanie w kwocie 40.500 zł. Na rok bieżący również jest złożony 
wniosek na kwotę 40.500 zł, chętni już są, będziemy to dalej realizować. 
Jednym z poważniejszych zadań to zadania z zakresu oświaty. Przystąpiliśmy do 
ograniczenia tych wydatków. Z dniem 30 kwietnia 2011 roku dokonaliśmy likwidacji 
Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół i Przedszkoli w 
Obrytem. Te zadania związane z oświatą przejęła gmina. Były ogłoszone konkursy 
na nabór na stanowiska 3 dyrektorów , były dokonywane mianowania nauczycieli, 
wykonaliśmy również drobne remonty w szkołach . 
Do gminy należą również zadania z pomocy społecznej, opieką objętych było 188 
rodzin, zasiłki stałe otrzymali w 2011 roku 42 rodziny, zasiłki celowe – 29, 
dożywianiem objętych było 218 dzieci, z tytułu klęski żywiołowej pomogliśmy 2 
rodzinom, ze świadczeń rodzinnych i z funduszu alimentacyjnego skorzystało 456 
osób, w okresie Świąt Bożego Narodzenia pod nadzorem Ośrodka Pomocy były 
organizowane zbiórki żywności , gdzie zebrano 430 kg żywności. Były 
zorganizowane paczki dla osób samotnych, jak również Wigilia. 
Na terenie gminy działa 10 jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych , w 2011 roku 
było 303 druhów, w tym roku wzrosło do 327 . Zakupiliśmy 13 zestawów gaśniczych 
na poszczególne wsie , zakupiliśmy 24 mundury, 40 koszulek wyjściowych, jak 
również były zakupione 3 pompy, 1 ze środków własnych gminy a na 2 dostaliśmy 
dotację z Urzędu Marszałkowskiego. 
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Zorganizowałem pomoc prawną dla mieszkańców naszej gminy, w każdą środę w 
godzinach 15-17.00 radca prawna jest do dyspozycji mieszkańców. Pomagaliśmy 
mieszkańcom w wypełnianiu wniosków obszarowych.  
Byłem kilka razy w Ministerstwie Oświaty, Ministerstwie Finansów, w 
Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i w Urzędach Marszałkowskich w 
celu pozyskania środków. Z Ministerstwa Finansów pozyskaliśmy nieodpłatnie 
samochód osobowy, dużo mebli, biurek i wyposażenia, jak również otrzymaliśmy 
190.000 zł w formie zwiększenia dotacji. 
Współpracując z parafiami z terenu gminy pomagaliśmy Zambskom w pozyskaniu 
środków na wymianę dachu nad prezbiterium, jak również księdzu kanonikowi z 
Obrytego przy składaniu wniosku na remont parkanu na cmentarzu. 
Wracając do tradycji, zorganizowaliśmy dożynki gminne. 
Zadania inwestycyjne w 2001 roku : 
- wykonanie oświetlenia w Płusach, 
- naprawa nawierzchni drogi gminnej Sokołowo Parcele-Rowy, 
- budowa wodociągu Rozdziały-Rowy, 
- remont Sali obrad, 
- przez cały rok przygotowywaliśmy dokumentację na drogę Psary Nowiny, 
- złożyliśmy wniosek na kanalizację w Sadykrzu, 
- dużo czasu spędziłem na Policji, miałem 7 wezwań do Prokuratury, wszystkie 
umorzone. 
Chcę podziękować sołtysom, że pomagali mi przy tych inwestycjach, angażowali się, 
jak również wiele remontów wykonaliśmy sposobem gospodarczym. 
Jeżeli chodzi o rok 2012 : 
- na ukończeniu już jest dokumentacja na drogę Psary Nowiny, 
- wykonaliśmy projekt na drogę w Tocznabieli, 
- ogłosiliśmy przetarg na wykonanie dokumentacji na salę gimnastyczną w Obrytem, 
został już wyłoniony oferent, trwają prace nad projektem, oferta na wykonanie 
projektu opiewa na kwotę 45.000 zł , firma z Gliwic będzie to wykonywała. 
- zakończyliśmy wymianę dachu na WDK-u w Obrytem , na którą otrzymaliśmy 
dofinansowanie z Zielonych Mostów Narwi, 
- w Urzędzie Marszałkowskim podpisaliśmy umowę w styczniu na remont domu 
kultury w Sadykrzu, w chwili obecnej trwają prace remontowe, ma być wykonany 
remont na odpust w Sadykrzu ok. połowy sierpnia. 
- złożyliśmy jeden wniosek na dwa zadania do Zielonych Mostów Narwi na remont 
świetlicy w Gródku i remont świetlicy w Psarach, 
- złożyliśmy też wniosek na dofinansowanie organizacji dożynek gminnych, 
- w Sadykrzu trwa wymiana słupów energetycznych i wymiana całej linii 
napowietrznej, 
- ogłosiliśmy przetarg nieograniczony na sprzedaż działek : po SKR-ze w Obrytem o 
pow. 0,49 ha za kwotę 148.000 zł, w Sokołowie Parcele działka z budynkiem 
mleczarskim –za 24.700 zł i w Obrytem za WDK-iem za kwotę 16.400 zł, 
- dokonywaliśmy również bieżących napraw dróg żwirowych, 
- dokonaliśmy naprawy gminnej równiarki, realizujemy też sprawy przepustów. 
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Ad.6. Ocena stanu porządku publicznego i bezpieczeństwa publicznego. 
 
P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
 
P.Brzozowski – Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Pułtusku – 
przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
gminy Obryte w 2011 roku, która stanowi załącznik do protokołu. 
P.Podpora – często słyszy się , szczególnie w mediach na temat stawiania 
fotoradarów przez Straż Miejską. Czy Straż Miejska ma prawo nam te zdjęcia robić 
czy nie ma. 
P.Brzozowski – jeszcze mają te uprawnienia , najwięcej wykroczeń przychodzi z 
miejscowości nadmorskich . Mają takie prawo, mogą robić te zdjęcia. My jako Policja 
pozbyliśmy się tego problemu na rzecz Inspekcji Transportu Drogowego. 
P.Wiceprzew.RG – chodzi mi o kontrolę autokarów wyjeżdżających na wycieczkę, 
czy policja ma obowiązek to robić, czy to robi z dobrej woli . Kierowcy narzekają, że 
tracą czas a policjanci nie są w stanie wykryć usterek autokaru , mogą zbadać tylko 
trzeźwość. 
P.Brzozowski – zawsze staramy się ogłaszać, że jeżeli jest wycieczka organizowana, 
to na pewno z jakimś wyprzedzeniem. Jeżeli dostaniemy taką informację wcześniej, 
to jesteśmy w stanie sprawdzić, ale wyjazdy są w różnych dniach i o różnych 
godzinach, przeważnie rannych , do tych kontroli staramy  się kierować policjantów 
z ruchu drogowego. Dlatego prosimy organizatorów takich wycieczek o 
wcześniejszą informację w tym zakresie, wtedy możemy sobie to jakoś zaplanować i 
każde zgłoszenie jest załatwiane. Przyszły wytyczne, że mamy ogłaszać punkty, w 
których mamy dokonywać tych kontroli. 
P.Wiceprzew.RG – mamy jeszcze informację Komendanta Powiatowego Państwowej 
Straży Pożarnej o stanie bezpieczeństwa, nie ma nikogo z Komendy Powiatowej, 
więc informację przedstawi Sekretarz Gminy- Mirosław Barszcz. 
P.Sekretarz – przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa, ochrony 
przeciwpożarowej, zagrożeniach pożarowych i innych miejscowych oraz 
zabezpieczeniu operacyjnym w gminie Obryte na tle powiatu pułtuskiego, która 
stanowi załącznik do protokołu. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 
Ad.7. Informacja z wykorzystania środków unijnych w zakresie rolnictwa. 
 
P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
 
P.Guzel – Kierownik Biura Powiatowego ARiMR w Golądkowie- skupię się za 
zadaniach , jakie realizuje biuro powiatowe w Golądkowie. Jeżeli chodzi o powiat 
pułtuski – to średnio realizuje środki z PROW-u. Wszyscy rolnicy, którzy złożyli 
wnioski w ramach tego działania , jest takie zapewnienie, że te wnioski będą 
zrealizowane. 
Do końca czerwca mamy wypłaconych 99,7% wszystkich złożonych  wniosków 
obszarowych. Są jeszcze takie osoby, które decyzje otrzymali, ale nie mają środków 
na koncie. Do końca czerwca te środki muszą być wypłacone. 
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Nasze biuro przekazało ok. 110 mln zł , w tym 57 mln zł na dopłaty bezpośrednie, 
ok. 1,7 mln zł – płatności rolno-środowiskowe, 200.000 zł – na zalesienia gruntów, 
renty strukturalne ok. 53 mln zł. 
W 2012 roku sprawnie zostały złożone wnioski , mogliśmy je wstępnie obrobić i 
wysłaliśmy kilkaset uchybień do usunięcia, jednak nie mają one na tym etapie 
żadnych skutków karnych. Po raz pierwszy nie ubyło nam beneficjentów a przybyło. 
Na początku mieliśmy ok. 5.000 beneficjentów, w kolejnych latach liczba ta spadała , 
w 2011 roku było 4612 a w tym roku przyjęliśmy 4643 wnioski ,w tym ONW – 
niecałe 4.000 wniosków. Przyjęliśmy 260 wniosków o płatność rolno-środowiskową 
,o płatność zwierzęcą –niecałe 2.600 wniosków , do  roślin strączkowych – 448 , 
skrobia – 14 wniosków, owoce miękkie – 8 wniosków, na usługi doradcze – 10 
wniosków, wymarznięcia – 14 wniosków. 
Nasze biuro ma niewdzięczną rolę, bo zajmujemy się wspieraniem rolników a 
musimy kontrolować gospodarstwa i kierować wnioski do organów ścigania za 
błahe sprawy . Ustawa weterynaryjna nas do tego zobowiązuje , ustawa o wzajemnej 
zgodności jak również o Agencji i płatnościach bezpośrednich. 
Na co trzeba zwrócić uwagę, wykroczenie nie może być powtarzalne. Jeśli ktoś 
dostanie wezwanie, to ma obowiązek zgłosić się do Agencji . Jeżeli na drugie 
wezwanie się nie stawia , to musimy karać. Ustawa weterynaryjna obliguje 
producenta posiadającego zwierzęta do oznakowania wszystkich siedzib stad i 
zwierząt w siedzibie. Problem polega na tym, że trafiamy na gospodarstwa , gdzie 
trzoda chlewna nie ma założonej siedziby , nie ma znakowanych zwierząt. 
Najczęściej wychodzi to przy sprzedaży. Bardzo restrykcyjnie traktowane jest 
zgłaszanie zdarzeń urodzeń bydła, kóz i owiec. Na zgłaszanie zdarzeń urodzeń, 
sprzedaży bydła jest tylko 7 dni. Zachęcam, żeby uporządkować księgi rejestracji 
zwierząt, muszą być wpisane wszystkie zwierzęta, które są w oborze i które są u nas 
w rejestrze. Można do nas przyjechać i wszystko uporządkować i wyjaśnić różnice. 
W bieżącym roku w miesiącach wrześniu, październiku będziemy wydawać 
pierwsze decyzje , ale nie będziemy wysyłać do rolnika. Rolnik, który nie otrzyma od 
nas decyzji , to znaczy, że ma wszystko w porządku. Decyzje przysłane do rolnika 
będą z różnymi uchybieniami, uwagami. Wszystkie decyzje, które rolnicy dostaną , 
powinni w 100% przeczytać. Gdy Komenda rozpozna sprawę i ukarze mandatem, 
rolnik powie, że trudno, zdarzyło się i zostałem ukarany. To jednak nie koniec, bo 
rolnik w decyzji dostanie termin, do którego ma usunąć uchybienie. Jeżeli rolnik nie 
przeczyta decyzji i nie usunie nieprawidłowości w terminie, to na przyszły rok my 
wydając decyzję musimy nałożyć sankcję na rolnika. Jeżeli rolnik po raz trzeci nie 
usunie uchybień, to 100% sankcji się stosuje. Tego jeszcze nie zrobiłem i myślę, że nie 
będzie takiej potrzeby. Proszę czytać i dzwonić do nas, jeśli ktoś nie wie co zrobić. 
My jesteśmy po to, żeby pomagać. 
Chcę poinformować państwa, że zostały wyznaczone nowe obszary o szczególnym 
narażeniu. Na OSN-ach nie można było prowadzić programów rolno-
środowiskowych, rolnik powinien posiadać plan nawożenia, badać glebę jak również 
sprawa przechowywania nawozów naturalnych . 
Ten projekt został zablokowany, Minister Ochrony Środowiska zawiesił to na jakiś 
czas i dyrektor Zarządu Głównego Wód pracuje nad nowym rozporządzeniem. 
Mamy informację , że będą przywrócone. Na wszystkie programy rolno-
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środowiskowe będzie można składać wnioski. Plany nawożenia, badanie gleby itd. 
będą robiły gospodarstwa powyżej 100 ha. Ta zmiana ma wejść od marca przyszłego 
roku . 
Przypominam również, że Państwowa Inspekcja Ochrony Roślin przeprowadza 
również kontrole pod kątem stosowania zabiegów agrotechnicznych , sprawdza, czy 
jest prowadzony rejestr zabiegów agrotechnicznych (nawożenie i stosowanie 
środków ochrony roślin), najważniejsze są dla nich normy czy nie są przekroczone. 
Opryskiwacz , którym dokonuje się zabiegów, powinien mieć atest i aktualny  
przegląd. Jeśli rolnik sam wykonuje, to musi mieć ukończone szkolenie w tym 
zakresie. 
P.Postek – Polska zajmuje I miejsce pod względem wykorzystania środków unijnych. 
W chwili obecnej można jeszcze skorzystać z dofinansowania na zalesianie gruntów 
rolnych, programy rolno-środowiskowe oraz dopłaty do materiału siewnego, które 
można składać do 25 czerwca 2012 roku.  
Chcę zaprosić Państwa na XIII Mazowieckie Dni Rolnictwa, które odbędą się w 
dniach 16-17.06.2012 roku. 
 
Ad.8. Ocena działalności OPS w Obrytem. 
 
P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
 
P.Wóltańska – Kierownik OPS –wszystkich radnych zapoznałam ze sprawozdaniem 
z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej. Następnie Pani Wóltańska omówiła 
najważniejsze elementy tego sprawozdania, cała treść sprawozdania stanowi 
załącznik do protokołu. 
Uwag do pracy Ośrodka nie wniesiono. 
 
Ad.9.Rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Obryte za 2011 rok. 
 
a)  wystąpienie Wójta Gminy, 
b) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
    w  Warszawie  w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy  
    Obryte sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2011 r. 
c) przedstawienie  wniosku Komisji Rewizyjnej  w sprawie  udzielenia absolutorium 
   Wójtowi Gminy Obryte, 
d) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
    w Warszawie  w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji  Rewizyjnej Rady 
    Gminy Obryte w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Obryte , 
e) dyskusja, stanowiska Komisji stałych Rady Gminy  na temat rozpatrzenia  
    sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2011 r. 
 
Ad.a.)  wystąpienie Wójta Gminy  
 
P.Wiceprzew.RG udzielił głosu Panu Wójtowi Gminy. 
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P.Wójt– sprawozdanie z wykonania budżetu było szczegółowo omawiane na 
komisjach , jak również w sprawozdaniu z działalności wspominałem o tym, więc 
nie będę ich ponownie omawiał. Podam tylko ogólne dane.  
Wykonanie dochodów za 2011 r. przedstawia się następująco: dochody ogółem 
wyniosły 13.934.075,22 zł, z tego dochody własne – 3.754.289,62 zł, w tym ze 
sprzedaży mienia 30.991,06 zł i z udziału w podatkach dochodowych 1.344.590,66 zł. 
Subwencje za 2011 r. wyniosły 7.276.710,00 zł, dotacje 2.903.075,60 zł w tym na 
zadania inwestycyjne 7.000 zł. Wydatki ogółem wyniosły 13.611.798,54 zł, z tego 
wydatki bieżące 13.060.539,32 zł, wydatki majątkowe wyniosły 551.259,22 zł. Budżet 
zamknął się nadwyżką w  wysokości 322.276,68 zł. 
Dochody własne – 3.754.289,62 zł  tj.  26,94%  dochodów ogółu gminy 
W skład dochodów własnych gminy wchodzą: 
Dochody z podatków i opłat –  1.182.654,93 zł 
w tym: 
-podatku od nieruchomości – 562.324,46 zł, 
-podatku rolnego – 204.470,96 zł, 
-podatku leśnego – 119.667,23 zł, 
-podatku od środków transportowych – 76.134,67 zł, 
-podatku od spadków i darowizn – 39.374,00 zł, 
-podatku od czynności cywilnoprawnych – 85.035,80 zł, 
-podatku opłacanego w formie karty podatkowej – 4.018,00 zł, 
-opłaty skarbowej – 23.657,80 zł, 
-opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych – 59.942,08 zł   
-opłaty targowej – 250,00 zł, 
-odsetki od zaległości podatkowych 7.779,93 zł. 
  
Wpływy ze sprzedaży składników majątkowych – 30.991,06 zł, 
Wpływu z najmu i dzierżawy składników majątkowych: 83.350,63 zł 
Dochody pochodzące z opłat za wodę i kanalizację – 370.957,09 zł 
Środki pozyskane na dofinansowanie zadań inwestycyjnych – 713.276 zł, 
Pozostałe dochody –  156.897,05 zł  
Udziały w podatkach dochodowych stanowiących dochód budżetu państwa – 
1.216.162,86 
- w podatku od osób fizycznych – 1.211.590,00 zł 
- w podatku od osób prawnych – 4.572,86 zł 
Subwencje zostały wykonane w kwocie  – 7.276.710,00 zł, które stanowią 52,22% 
dochodów gminy 
-cześć oświatowa – 3.937.011,00 zł, 
-uzupełnienie subwencji ogólnej – 190.000,00 zł, 
-cześć wyrównawcza – 3.057.190,00 zł, 
-część równoważąca – 92.509,00 zł. 
Dotacje celowe – 2.903.075,60 zł stanowiące 20,83% dochodów budżetu gminy. 
 
Struktura wydatków w naszej gminie przedstawia się tak, że największą cześć 
wydatków stanowi oświata  50%, następnie opieka społeczna –  20% , administracja 
publiczna – 14%, gospodarka komunalna –  8% i pozostałe wydatki – 8%. 
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Uwag do wystąpienia Wójta nie wniesiono. 
 
Ad.b) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie     w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 
Wójta Gminy Obryte sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2011 r. 
 
P.Wiceprzew.RG odczytał uchwałę Nr Ci.137.2012 Składu Orzekającego RIO w 
Warszawie z dnia 23 kwietnia 2012 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym 
przez Wójta Gminy Obryte sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2011 r., która 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.c) przedstawienie  wniosku Komisji Rewizyjnej  w sprawie  udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Obryte, 
 
P.Wiceprzewodniczący RG udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej. 
P.Przew. Komisji Rewizyjnej odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Obryte , który stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Ad.d) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie     w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji  
Rewizyjnej Rady Gminy Obryte w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Obryte , 
 
P.Wiceprzew.RG odczytał uchwałę Nr Ci.179.2012 Składu Orzekającego RIO w 
Warszawie z dnia 18 maja 2012 w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Obryte z dnia 14 maja 2012 r. w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Obryte, która stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.e) dyskusja, stanowiska komisji Rady Gminy w sprawie rozpatrzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2011 r. 
 
P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Podpora – czy nadwyżka, o której mówił Wójt i Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej - to została już rozdysponowana. 
P.Skarbnik – z bilansu wynika, że zamknęliśmy budżet  wolnymi  środkami i te 
wolne środki zostały rozdysponowane na pokrycie deficytu, o których mówiłam na 
komisjach przy omawianiu uchwały budżetowej. 
P.Wójt – to jest nic nowego, bo jak sobie przypomnimy poprzednie budżety, to 
zawsze ta nadwyżka była. 
P.Podpora – nie można wskazać, na co konkretnie ma iść ta nadwyżka. 
P.Skarbnik – zostało wskazane, że na pokrycie deficytu . 
 
P.Wiceprzew.RG – Proszę Przewodniczących komisji o przedstawienie zajętych 
stanowisk. 
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P.Mroczkowski  – Komisja Oświaty jest za pozytywnym rozpatrzeniem 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy  za 2011 rok. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa  jest za pozytywnym rozpatrzeniem sprawozdania . 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna również jest za pozytywnym rozpatrzeniem 
sprawozdania. 
P.Oleksa– Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za pozytywnym rozpatrzeniem 
sprawozdania .              
 
Ad.10.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2011 rok. 
 
P.Wiceprzew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych, przeciw nie było , 5 radnych 
wstrzymało się od głosu. 
 
Uchwała Nr XVIII/101/2012 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2011 rok została podjęta. 
 
 
Ad.11.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Obryte 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok . 
 
P.Wiceprzew.RG – ten temat był omawiany na komisjach. Proszę Przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii w tej sprawie. 
P.Mroczkowski  – Komisja Oświaty jest za udzieleniem absolutorium Wójtowi 
Gminy Obryte z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa  jest  za udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy 
Obryte. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna była za udzieleniem absolutorium Wójtowi 
Gminy Obryte  
P.Oleksa– Komisja Budżetowo-Gospodarcza również była za udzieleniem 
absolutorium Wójtowi Gminy Obryte. 
 
P.Wiceprzew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych, przeciw nie było, 5 radnych 
wstrzymało się od głosu. 
 
Uchwała Nr XVIII/102/2012 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Obryte  
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok została podjęta. 
 
P.Wójt –chciałem  podziękować Szanownej Radzie i wszystkim sołtysom za pomoc w 
realizacji budżetu. Potrzeby w gminie są na pewno większe, ale w miarę 
posiadanych środków staramy się równomiernie te środki rozdzielać. Będziemy 
czynić starania, żeby pozyskiwać jeszcze więcej tych środków i dobrze 
rozdysponowywać, żeby to dobrze służyło nam wszystkim w następnych latach. 
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P.Wiceprzew.RG – gratuluję  udzielenia absolutorium Wójtowi  i życzę dalszych 
sukcesów w pracy. 
 
Godz. 15.00 – Wiceprzewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minutową przerwę w 
obradach. 
Godz.15.10 – Wiceprzewodniczący Rady Gminy wznowił obrady sesji.  
 
 
Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Obryte 
na    2012 r. 

  
P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Skarbnik – szczegółowo zmiany były omawiane na posiedzeniach komisji.  
Dochody budżetu po zmianach wynoszą  13.915.129,31 zł, wydatki po zmianach 
wynoszą 15.178.441,44 zł. Deficyt budżetu stanowi kwotę 1.263.312,13 zł, który 
będzie  pokryty przychodami  pochodzącymi z wolnych środków . Przychody 
budżetu w wysokości  700.000 zł z tytułu emisji obligacji przeznacza się  na spłatę 
wcześniejszych zobowiązań z tytułu emisji obligacji . 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
P.Wiceprzew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o opinie  w sprawie projektu 
uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty  jest za podjęciem omawianej uchwały 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem omawianej uchwały. 
P.Oleksa – Komisja Budżetowo-Gospodarcza również była  za podjęciem tej 
uchwały. 
P.Wiceprzew.RG poprosił P.Skarbnik o odczytanie uchwały w w/w sprawie. 
 
P.Skarbnik odczytała uchwałę w w/w sprawie. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych , przeciw nie było, 5 radnych 
wstrzymało się od głosu. 
 
Uchwała Nr XVIII/103/2012 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Obryte 
na  2012 r. została podjęta. 
 
Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej   
Gminy Obryte . 
 
P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
 
P.Skarbnik - zmienia się WPF w zakresie zgodności wyniku budżetu i związanych z 
nim kwot przychodów. Ponadto wprowadzono zmiany w limitach w wydatkach 
inwestycyjnych w roku 2012. Zmiana dotyczy kwoty na wykonanie projektu na 
budowę Sali gimnastycznej przy Zespole Placówek Oświatowych w Obrytem w 
związku z zakończeniem procedur przetargowych i wybraniem najkorzystniejszej 
oferty (zmniejszenie o 54.000 zł). 
Uwag ani pytań nie wniesiono. 
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P.Wiceprzew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska   w sprawie 
projektu uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty  była za podjęciem  uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa była za podjęciem  uchwały 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna była za podjęciem tej uchwały . 
P.Oleksa – Komisja Budżetowo-Gospodarcza-  była za podjęciem tej uchwały 
P.Wiceprzew.RG poprosił P.Skarbnik o odczytanie uchwały w w/w sprawie. 
 
P.Skarbnik odczytała uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych , przeciw nie było , 4 radnych 
wstrzymało się od głosu. 
 
Uchwała Nr XVIII/104/2012 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej   
Gminy Obryte została podjęta. 
 
Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu   
zagospodarowania Przestrzennego Gminy Obryte dotyczącego działki nr  
2088 położonej we wsi Tocznabiel stanowiącej własność  Skarbu  Państwa w 
zarządzie Państwowego Gospodarstwa Leśnego Nadleśnictwa  Pułtusk. 
 
P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
 
P.Wójt – chciałbym powitać i przedstawić głównego projektanta planu- Panią 
Grażynę Nielepiec, która przybyła do nas z Gdańska z Głównej Pracowni 
Architektonicznej. Prosimy o przybliżenie nam tego tematu. 
P.Grażyna  Nielepiec  - miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dotyczy 
działki nr 2088 położonej we wsi Tocznabiel w gminie Obryte. Obszar opracowania 
planu ma powierzchnię 26,31 ha  i leży przy drodze powiatowej Jagiel –Porządzie- 
Obryte- Pułtusk. Obszar znajduje się w  obrębie obszaru specjalnego ochrony Natury 
Puszcza Biała. Obszar opracowania planu jest niezabudowany, obejmuje tereny 
leśne. Przez teren działki nr 2088 przebiega droga o nawierzchni żużlowo-żwirowej i 
celem opracowania planu jest utwardzenie tej drogi i poszerzenie w celu 
poprawienia warunków dojazdu do terenów  zabudowanych i zapewnienia 
bezpieczeństwa użytkowników tej drogi. W trakcie opracowania planu uzyskaliśmy 
zgodę na zmianę przeznaczenia gruntów leśnych na cele nieleśne Ministra 
Środowiska. Plan uzyskał wszystkie wymagane prawem opinie i uzgodnienia . 
Prognoza skutków i prognoza oddziaływania na środowisko nie wykazała, że 
powstaną nowe negatywne oddziaływania na środowisko. Do projektu planu 
miejscowego stworzyliśmy prognozę skutków finansowych, które jako inwestycje 
związane z uchwalanym planem wymieniliśmy wykonanie publicznego ciągu 
pieszo-jezdnego o szerokości w liniach rozgraniczających wynoszącej 8 m i 
wykonanie odwodnienia ciągu pieszo-jezdnego. Powierzchnia gruntów Skarbu 
państwa znajdujących się w Zarządzie Państwowego Gospodarstwa Leśnego 
Nadleśnictwa Pułtusk , na którą uzyskaliśmy zgodę na zmianę przeznaczenia na cele 
nieleśne wynosi 0,4638 ha. Podaliśmy też ceny szacunkowe , które opracowaliśmy na 
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podstawie biuletynu cen, ceny zostaną skonkretyzowane w trakcie przetargu , nie są 
one punktem załącznika. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono.   
P.Wiceprzew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w sprawie 
projektu uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty  jest za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem  uchwały. 
P.Oleksa – Komisja Budżetowo-Gospodarcza również jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Wiceprzew.RG – mam pytanie do pana mecenasa, ponieważ uchwała jest bardzo 
długa, czy można jej nie odczytywać. Wszyscy radni otrzymali projekt tej uchwały. 
P.Radca – niech Rada zwolni Pana z odczytania uchwały. 
 
Za nie odczytywaniem uchwały w całości głosowało 14 radnych(100%). 
 
Za przyjęciem uchwały w w/w sprawie  głosowało 14 radnych (100% ). 
 
Uchwała Nr XVIII/105/2012 w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu   
zagospodarowania Przestrzennego Gminy Obryte dotyczącego działki nr  
2088 położonej we wsi Tocznabiel stanowiącej własność  Skarbu  Państwa w 
zarządzie Państwowego Gospodarstwa Leśnego Nadleśnictwa  Pułtusk. 
została podjęta. 
 
P.Wójt – dziękuję Pani projektant za przybycie i przybliżenie nam tematu. 
 
Ad.15.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany nazwy 
miejscowości Zambski Stare na nazwę Stare Zambski w obrębie 23 – Stare 
Zambski. 
 
P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Sekretarz – uchwała była omawiana na poszczególnych komisjach , chodzi o 
uporządkowanie urzędowych nazw miejscowości. W związku z tym, że mamy taki 
nieład w nazewnictwie , zaczynam od miejscowości Zambski Stare . W Głównym 
Urzędzie Statystycznym figuruje nazwa Stare Zambski , Pan Wójt przeprowadził 
konsultacje z mieszkańcami Zambsk i opowiedzieli się za nazwą Zambski Stare. 
P.Rychlicki – sołtys wsi Zambski – potwierdzam, że mieszkańcy są za obecną nazwą 
czyli Zambski Stare . 
P.Wiceprzew.RG -  Proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w sprawie tej  
uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty  jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Oleksa – Komisja Budżetowo-Gospodarcza również była  za podjęciem tej 
uchwały. 
 
P.Wiceprzew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
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Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych (100% ). 
 
Uchwała Nr XVIII/106/2012 w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany 
nazwy miejscowości Zambski Stare na nazwę Stare Zambski w obrębie 23 – Stare 
Zambski została podjęta. 
 
Ad.16.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
najmu lokalu użytkowego znajdującego się w budynku Remizy Strażackiej  w 
Psarach stanowiącego własność Gminy. 
 
P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt -ta uchwała dotyczy pomieszczenia, gdzie jest prowadzony zakład 
naprawczy przez Pana Paczuskiego , jeżeli podejmiemy uchwałę, ta na 3 lata umowa 
ulegnie przedłużeniu na wydzierżawienie tego pomieszczenia. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
P.Wiceprzew.RG –Proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w sprawie 
projektu uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty  jest za wyrażeniem zgody na zawarcie 
kolejnej umowy. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za wyrażeniem zgody . 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za wyrażeniem zgody na zawarcie umowy. 
P.Oleksa – Komisja Budżetowo-Gospodarcza również jest za wyrażeniem tej zgody.  
 
P.Wiceprzew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych(100%). 
 
Uchwała Nr XVIII/107/2012 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy najmu lokalu użytkowego znajdującego się w budynku Remizy Strażackiej  
w Psarach stanowiącego własność Gminy została podjęta. 
 
Ad.17.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla 
członków Ochotniczych Straży Pożarnych  z terenu gminy Obryte za udział w 
działaniach i szkoleniach pożarniczych. 
 
P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – Zarząd OSP w Obrytem zwrócił się z pismem, żeby rozważyć ustalenie 
ekwiwalentu pieniężnego za udział w akcjach ratowniczych i szkoleniach 
pożarniczych. W gminach sąsiednich ten ekwiwalent jest już ustalony od 2008 roku i 
wypłacany, u nas do tej pory nie było. Kwoty ekwiwalentu są różne. Ekwiwalent nie 
był ujęty w wydatkach na 2012 rok, więc zaproponowałem, żeby ustalić za udział w 
działaniu ratowniczym - kwotę 11 zł za godzinę i za udział w szkoleniu pożarniczym 
– 6 zł za godzinę. 
P.Podpora – czy zapraszał Pan Zarząd Straży na posiedzenie Sesji. 
P.Wójt – dobrze jest, zwrócili się z pismem, załatwiamy pozytywnie ten temat. 
P.Podpora – ja z nimi rozmawiałem, to byli niezadowoleni, że nie mogą wziąć 
udziału w dyskusji. 
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P.Wójt – tu dyskusja jest niepotrzebna, jeżeli rada podejmuje i ustala wysokość kwot 
ekwiwalentu, bo to są środki budżetowe gminy. 
P.Borczyński – Panie Podpora ten ekwiwalent można było wprowadzić już 3 lata 
temu. Jak Pan rządził, to dlaczego wtedy nie wprowadził. 
P.Podpora – nie wprowadzaliśmy, bo nie chcieliśmy budżetu obciążać. 
P.Wiceprzew.RG –Proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska   w sprawie 
projektu uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za stawkami zaproponowanymi przez 
Pana Wójta. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za stawkami zaproponowanymi przez Pana 
Wójta. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za propozycją  Pana Wójta. 
P.Oleksa – Komisja Budżetowo-Gospodarcza również była za propozycją Wójta. 
 
P.Wiceprzew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych(100%). 
 
Uchwała Nr XVIII/108/2012 w sprawie w sprawie ustalenia ekwiwalentu 
pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych  z terenu gminy Obryte za 
udział w działaniach i szkoleniach pożarniczych została podjęta. 
 
Ad.18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli                
i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez  
Gminę Obryte. 
 
P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Sekretarz – uchwała była omawiana na komisjach, jest konsekwencją uchwał 
podjętych wcześniej odnośnie likwidacji placówek oświatowych i następnie odczytał  
§ 1 i  § 2 uchwały. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
P.Wiceprzew.RG -  Proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w sprawie tej  
uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty  jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Oleksa – Komisja Budżetowo-Gospodarcza również była  za podjęciem tej 
uchwały. 
 
P.Wiceprzew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XVIII/109/2012 w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli                
i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez  
Gminę Obryte została podjęta. 
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Ad.19. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół 
podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Gminę Obryte oraz określenia 
granic ich obwodów. 
 
P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Sekretarz - uchwała również była omawiana na komisjach, jest konsekwencją 
uchwał podjętych wcześniej odnośnie likwidacji placówek oświatowych i następnie 
odczytał  § 1 i  § 2 uchwały. 
Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
P.Wiceprzew.RG –Proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w sprawie 
projektu uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty  jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem omawianej  uchwały. 
P.Oleksa – Komisja Budżetowo-Gospodarcza również była  za podjęciem tej 
uchwały. 
P.Wiceprzew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych(100%). 
 
Uchwała Nr XVIII/110/2012 w sprawie  ustalenia sieci publicznych szkół 
podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Gminę Obryte oraz określenia 
granic ich obwodów została podjęta. 
 
Ad.20. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu funduszu zdrowotnego 
dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych 
przez Gminę Obryte. 
 
P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Sekretarz – uchwała była przedstawiana i konsultowana na poszczególnych 
komisjach. Wynika ona z Karty Nauczyciela , jest to uchwała, która dotyczy spraw 
pracowniczych nauczycieli, została skonsultowana ze Związkami Zawodowymi. 
Załącznikiem do tej uchwały jest Regulamin. Corocznie Rada Gminy musi zapewnić 
nie mniej niż 0,3% odpisu planowanych środków na wynagrodzenia nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych. Takie środki zostały 
zapewnione , jest to kwota 7.953 zł, do 30 kwietnia nie zostały rozdysponowane. 
Decyzję w sprawie funduszu podejmuje Wójt Gminy w oparciu o sugestie komisji , 
w skład której wchodziliby przedstawiciele Wójta , ZNP i dyrektorzy placówek 
oświatowych. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
 
P.Wiceprzew.RG –Proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w sprawie 
projektu uchwały 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem   uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem  uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem omawianej  uchwały. 
P.Oleksa – Komisja Budżetowo-Gospodarcza również jest za podjęciem tej uchwały. 
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P.Wiceprzew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XVIII/111/2012 w sprawie ustalenia regulaminu funduszu 
zdrowotnego dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach 
prowadzonych przez Gminę Obryte została podjęta. 
 
Ad.21.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania 
opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia  
nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie będzie 
przyznawane w 2012 r. , a także określenia planu dofinansowania form 
doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach  i 
przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Obryte. 
 
P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Sekretarz – ta uchwała również dotyczy spraw pracowniczych, w związku z tym 
była konsultowana ze Związkami Zawodowymi. Ta uchwała jest konsekwencją 
takich aktów prawnych jak: ustawa o samorządzie gminnym, Karty Nauczyciela , 
Rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej i Sportu. W związku z tym ustala się 
na rok 2012 maksymalną kwotę dofinansowania opłat na kształcenie nauczycieli 
maksymalnie do 100% wysokości opłaty semestralnej w zależności od posiadanych 
na ten cel środków. Do tej uchwały jest dołączony plan doskonalenia zawodowego 
nauczycieli , kwota przeznaczona na ten cel w 2012 r. wynosi 35.846 zł. Na 30 
kwietnia wykonanie było 7.010,13 zł. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
 
P.Wiceprzew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska   w sprawie 
projektu uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem omawianej  uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem  uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem  omawianej uchwały. 
P.Oleksa – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem  uchwały. 
P.Wiceprzew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XVIII/112/2012 w sprawie ustalenia maksymalnej kwoty 
dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady 
kształcenia nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie 
będzie przyznawane w 2012 r. , a także określenia planu dofinansowania form 
doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach  i przedszkolach, 
dla których organem prowadzącym jest Gmina Obryte została podjęta. 
 
 
Ad.22.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Statutu 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Obrytem. 



 
19 

 
P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wóltańska – w związku z wejściem w życie ustawy o wspieraniu rodziny i 
systemie pieczy zastępczej gmina ma obowiązek wyznaczyć podmiot do realizacji 
zadań wynikających z ustawy, będzie to Ośrodek Pomocy Społecznej. Podstawowym 
celem tej ustawy jest uregulowanie problematyki wspierania rodziny i systemu 
pieczy zastępczej nad dziećmi pozbawionymi prawidłowej opieki rodzicielskiej. To 
zadanie będzie realizował Ośrodek Pomocy Społecznej. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
P.Wiceprzew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w sprawie 
projektu uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem  uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem  uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem  uchwały. 
P.Oleksa – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Wiceprzew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XVIII/113/2012  zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Statutu 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Obrytem została podjęta. 
 
Ad.23. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVII/97/2012 z dnia 30 marca 
2012 w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu systemowego  
finansowanego ze środków Unii Europejskiej 
 
P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wóltańska – nastąpił błąd rachunkowy, kwotę 93.965,80 zł  zastępuje się kwotą 
93.960,00 zł. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
P.Wiceprzew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w sprawie 
projektu uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem  uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem  uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem  uchwały. 
P.Oleksa – Komisja Budżetowo-Gospodarcza również była za podjęciem tej uchwały. 
P.Wiceprzew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XVIII/114/2012  zmieniająca uchwałę Nr XVII/97/2012 z dnia 30 marca 
2012 w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu systemowego  
finansowanego ze środków Unii Europejskiej została podjęta. 
 
Ad.24. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
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P.Wójt – jeżeli chodzi o przyczółki w obrębie wsi Ulaski – są 3, jeden już jest a 2 
zamówiliśmy k. Pana Zadrożnego. Jeżeli chodzi o drogę – to musimy rozważyć. Cały 
czas naprawiamy te drogi gruntowe, dotrzemy i do Sokołowa Parcele. Rozmawiałem 
z panem sołtysem, który prosił o jeden przepust, także ustalimy ten temat. Jeżeli 
chodzi o dach na szkole – to z Panią Dyrektor będziemy rozmawiać, bo to jest świeży 
temat. Zobaczymy w jakim stanie on jest. 
P.Dyrektor PSP Sokołowo – Elżbieta Kucharczyk – nie dostrzegam w chwili obecnej 
żadnych przecieków. 
P.Wójt – ten temat wyjaśnimy. 

Ad.25. Wolne wnioski i informacje. 

P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wiśniewski – chciałem przypomnieć Panu Wójtowi o drogach w Ciołkowie, tam 
trzeba poprawić te mostki koniecznie, bo ludzie już tyle klątw posłali na Pana i na 
mnie, chodzi o mostek k. Pani Szwejk, k. Pana Bryka  oraz krzaki na wszystkich 
drogach, również powiatowych . Droga do Ciółkowa Nowego jest tak zarośnięta, że 
nie mogą rolnicy przejechać z maszynami. Pasowałoby również pospychać pobocza, 
bo droga się zwężyła,  chodzi o drogę powiatową. Powiat ma sprzęt, więc niech to 
pospycha. 
P.Wójt – na Ciółkowo Rządowe pobocza są naprawione ,nawoziliśmy już gruzu. 
Mostek k. Pani Szwejk w ubiegłym roku destruktem go poprawialiśmy, na dzień 
dzisiejszy jest to wszystkie przejezdne, k. Pana Bryka jest poszerzone pobocze. 
Krzaki wycinamy cały czas, ale odrastają. Jeżeli chodzi o drogę na Ciółkowo Nowe – 
podjedziemy i zobaczymy. Ten mostek k. Pani Szwejk pewnie trzeba będzie zrobić. 
Pragnę przypomnieć, że w sobotę 9 czerwca 2012 r. odbędzie się w naszej gminie 
zbiórka elektrośmieci . Będą trzy punkty zbiorcze : w Obrytem, w Zambskach 
Kościelnych i w Sokołowie Włościańskim. Krążą różne plotki na temat działki po 
SKR-ze, że gmina sprzedaje pod wysypisko śmieci. Nie wiem, kto takie bzdury 
wymyśla.  
Proszę też nie informować mieszkańców, że Wójt chce po 20 zł od osoby za śmieci, 
ponieważ to rada będzie ustalać stawki i jeszcze trochę to potrwa, zanim 
podejmiemy uchwałę w tej sprawie. 
P.Lesiński – sołtys wsi Tocznabiel – prosiłem już ½ roku temu o 3 wywrotki żwiru na 
Tocznabiel, na Zambski Pan przywiózł, o nas Pan zapomniał. 
P.Wójt – nie zapominam o was, tam było trochę podwiezione. Musicie wziąć pod 
uwagę, że ja nie mam takiej możliwości , że ktoś sobie zażyczy, to ja już wiozę. 
Szukam różnych rozwiązań, ażeby ten temat załatwić. Tych środków na utrzymanie 
dróg mamy niewiele a jest dopiero pół roku i nie wiadomo jaka będzie zima w tym 
roku. Postaramy się tą drogę naprawić. 
P.Przygodzki – sołtys wsi Wielgolas – Nadleśnictwo robi drogi w lesie i psuje nasze 
drogi. Może by jakieś znaki ograniczające wjazd samochodów z takim ciężarem 
postawił. W innym przypadku te drogi nam popsują. 
P.Wójt – zgłaszałem ten temat w Nadleśnictwie , bo niedawno w Psarach Nowinach 
zniszczyli drogę, całą „Ciółkówkę” i Tocznabiel również. Nadleśnictwo niszczy 
drogi, jak pojadę do nich, to oni grzecznie, porównali, więc będziemy do nich 
monitować o naprawienie tych zniszczonych dróg. 
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Ad.26. Zakończenie obrad. 
 
Godz.  16.04– Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy – zamykam posiedzenie  XVIII 
Sesji Rady Gminy Obryte. 
 
 Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

Protokolant: 
 
/Zofia Bala/ 
       Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
 
                       /Krzysztof Oleksa/ 


